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Til stede: MSF, AFR, RG, CM, MH, JH, KG 
Afbud: PTX 

Fællesmøde d. 17. februar 2022, kl. 19:00 i fællessalen, center 4, 1. sal. 

Referat 
1) Valg af ordstyrer 

Katja. 

2) Valg af referent 

Caroline. 

3) Valg af to stemmetællere 

André og Jens. 

4) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

5) Godkendelse af referat fra fællesmødet d. 16. december 2021 

Godkendt. 

6) Beretninger 

a. Kassereren 

Vi har pt. ingen kasserer. 

b. Afdelingsbestyrelsen 

Casper: Afdelingsbestyrelsen har 4 ledige pladser. Spred ordet, vi 
tager altid imod begejstrede frivillige. 
Katja: Det er et rigtig godt tidspunkt at melde sig ind, da vi skal til 
at have nogle kurser, så man kan blive lært op.  

Casper: Vi skal have en ny internet leverandør herude. Vi har valgt 
det bedste af de tilbud, vi har indhentet, hvilket er fra Adeo 
datacenter. Netværksgruppen skal ikke selv stå for drift af 
netværket længere. Vi kommer nok til at få bedre internet nu. 

Casper: Vi har fået opgraderet vores mødelokale på 
beboerkontoret, så der er blevet bedre at holde møder. På sidste 
møde sagde vi farvel til et af vores medlemmer, som først blev 
suspenderet og derefter selv meldte sig ud. 

c. AUBs bestyrelse 

Katja: Gang 21 er nu blevet færdig renoveret.  
Vi skal nok snart have skiftet vandrørene i køkkenerne, da vi 
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oplever mange brud på dem. I den forbindelse undersøger vi, om vi 
kan få skiftet køkkenskabene og måske få lys i gangen, hvilket var 
Phillips idé.  
Vi har et tomgangsproblem herude, som er nedadgående hver 
gang, vi snakker med inspektøren. Men i sidste ende betyder det, at 
vi kan komme til at stige i husleje, hvis der bliver ved med at være 
tomme lejligheder, så der arbejdes på at løse problemet. Fortæl det 
til jeres venner, hvis I kender nogen studerende, der står og 
mangler en bolig. Vi skal til at indrette en af de tomme lejligheder 
med IKEA møbler, så tilflyttere kan forestille sig, hvordan 
lejlighederne kan komme til at se ud. Vi arbejder også på nogle 
digitale kampagner, og kommunen kommer snart på besøg for at 
lave et skriv om Morbærhaven. Vi kigger også på at få ændret 
vores dispensationsregler, men det er op ad bakke. Måske er det 
også en mulighed at få lavet flere 2-værelses lejligheder, da vi 
aldrig har ventetid på dem. Kommunen synes, at det er en god idé, 
men de vil ikke give nogle penge til det projekt.  
Vi har hørt mange klage over vaskerierne, men vores inspektør, 
Torben har ikke hørt noget, så skriv til ham, hvis der er problemer 
med vaskerierne. Hvis I ikke får et svar, så skriv til 
afdelingsbestyrelsen.  
Vi er i gang med at ansætte en ny festlokale kontrollant.  
Vi har sat gang i processen med at få skiftet gitrene foran 
badeværelsesvinduerne. Vi kunne godt tænke os, at vinduet blev 
skiftet, men det er støbt ind i bygningen på en sådan måde, at vi 
ville skulle lave massive huller for at få fjernet det. Vi har fået en 
prototype på et nyt gitter i metal, men den løsning er vi ikke spor 
glade for, da det ligner noget fra et fængsel. Vi vil snakke med 
NEXT, om de kan lave noget til os billigt.  
Der er også snak om at få lavet trapper ud til haverne, så vi kan 
opfordre folk til mere social kontakt i haverne.  
Michelle: Hvor langt er I nået i forhold til vandrørene og 
køkkenskabene? Burde de ikke have ordnet det, da gang 21 blev 
renoveret? 
Katja: Vi har ikke hørt noget specifikt, men Torben er ved at se på 
det. Det er blevet ordnet på gang 21. 
Jens: Kunne man ikke også få lavet en emhætte i den forbindelse? 
Katja: Udsugningen i køkkenerne blev opgraderet under den sidste 
renovering, men man kan jo stille et forslag og sende det til 
afstemning på et fællesmøde.  
Casper: Ombygning af køkkenet er på positivlisten, så man kan 
godt vælge selv at forbedre sit køkken, hvis man beder om 
tilladelse fra administrationen, men det vil være for egen udgift.  

Phillip: Vaskerierne skal køre i 0, hvordan kommer det til at 
fungere med den stigende elregning? 
Katja: Det kan jeg ikke svare på, men det er en god pointe. Det er 
noteret.  
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7) Nyt fra grupper 

André: Gamergruppen har fået indrettet deres lokale flot. Vi har fået en 
PS3 og PS4 med en masse spil. Der afholdes en workshop på lørdag om, 
hvordan man bygger en computer.  

Michelle: Jeg vil komme med en stærk opfordring til, at grupperne bruger 
SoMe udvalget. Vi arbejder på at lave materiale til Facebook og Instagram, 
så man er hjerteligt velkommen til at sende os billeder fra gruppernes 
arrangementer. Vores mail står i Fiset. 

Robin: Hønen har fået skiftet gulv efter vandskaden, vi har haft en maler 
til at ordne vægge og de fleste overflader i en lilla/blå farvekombination, 
vi har skiftet øl leverandør og fået nye ølhaner og køleskabe med lås på. Vi 
kan derfor låne lokalet ud til andre grupper uden, at Høne medlemmer 
behøver at være til stede, fordi vi kan låse vores ting af. Vi er også ved at 
få sat et POS system op, så vi kan føre regnskab online med det samme, så 
vi slipper for, at alle medlemmer skal føre regnskab hver morgen efter 
deres vagter. Vi mangler en bank konto, som vi kan bruge, men udover det 
er vi tæt på at kunne åbne op.  

Katja: Jeg ved, at motionsgruppen har åbnet op igen, og de er ved at få 
lavet et nyt ventilationssystem i lokalerne.  

8) Vedtægtsændringer 

a. Nye vedtægter for Hønegruppen (Bilag 1) 

Robin: Vi vil have ændret vedtægterne, så de er mere tilpasset til 
Hønen både som forening men også til bargruppen som en gruppe 
under beboerforeningen. Vi har matchet de forhenværende 
vedtægter med nogle gamle vedtægter tilbage fra da hønegruppen 
blev oprettet som en forening. Vi skal have en bestyrer-post, så vi 
har 1-2 tillidsvalgte i gruppen, som står med ansvaret. Der er 
mange vedtægter, så det var bare en kort opsummering.  

Phillip: (Kap. 1, §2, stk. 2) Hvad sker der, hvis I ikke kan finde 
nogen, der opfylder kravet om uddannelse?   
Robin: Ordlyden er taget fra restriktionsloven. Bevillingshaveren 
skal enten være fyldt 21 eller have en bestemt uddannelse og være 
fyldt 18.  

Michelle: Er det blevet besluttet, om der kun må være beboere 
eller også udefrakommende gæster? 
Robin: Der vil også være folk udefra, ellers kan vi ikke have Hønen 
til at køre rundt.  

Michelle: Jeg er forvirret omkring Kap. 1, §6 omkring løn.  
Robin: Det er sådan, det har været tidligere. Det kommer til at 
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fungere som en form for pointsystem. Bartenderen har før fået et 
lille symbolsk beløb i timen, og det vil vi gerne beholde 
muligheden for, selvom det pt. ikke er på tale. Vi har i stedet en 
rabatordning for medlemmerne, hvor man optjener en vis mængde 
rabat på produkterne, vi sælger.  
Cecilie: Man optjener point, når man deltager i møderne og tager 
en vagt i baren.  
Casper: Det skal godkendes på FM først, hvis der skal indsættes 
løn, og det skal betales af Hønens indtægter. 
Phillip: Det skal også fremgå af regnskabet. I skal huske, at der skal 
være transparens. 

Michelle: På det seneste bestyrelsesmøde blev det påtalt, at I skulle 
have 2 tillidsvalgte poster, men det er ikke det, I skriver i 
vedtægterne. I kan stadig risikere, at der kun er én bestyrer. 
Hvordan vil I sikre, at der altid er to? Jeg kan ikke lide tanken om, 
at der kun er én, der har ansvaret. 
Robin: Gennem de sidste 40 år har der været én bevillingshaver. 
Vedtægterne er skrevet som de er for at vi kan få det til at køre 
rundt, selvom der ikke er to, der er villige til at sidde med ansvaret. 
Men vi vil gøre, hvad vi kan for at have to bevillingshavere.  
Casper: Ifølge kap. 1, §4 kan bargruppen godt tage beslutninger, 
men kontorudvalget skal også godkende økonomien, så de er ikke 
alene om det.  

Jens: Har I fastsat, hvor mange gæster, man må have med på 
Hønen? 
Robin: Nej, ikke endnu. AB er med til at fastsætte det. Normalt har 
vi kørt med 10 gæster pr. beboer, og jeg ser ikke noget problem i at 
fortsætte med det antal.  
Katja: Da jeg flyttede herud var det slet ikke muligt at have gæster 
med på Hønen, og der var ikke så meget gang i den af den grund. 
Casper: Hønen får stillet lokaler til rådighed af afdelingen, så 
derfor er bestyrelsen med til at bestemme nogle af tingene 
deroppe. 
Katja: Jeg kan også godt være bekymret for, at I kun vil tilstræbe 
efter at have 2 tillidsvalgte. Kunne man overveje at ændre det til, at 
I skal have 2, men at AB kan give en dispensation, hvis det ikke er 
muligt for jer? 
Casper: Det er af den årsag, at kontorudvalget skal ind over 
godkendelsen af de økonomiske bevægelser. Jeg forstår godt, at det 
kan være svært at have 2 bestyrere. Det kan være intimiderende at 
skulle være bestyrer for en bar, når man ingen erfaring har. 
Cecilie: Jeg har ingen relevant uddannelse, og det er intimiderende 
at skulle stå med prissætning og regler. Det er bedre at blive guidet 
langsomt ind i det, før man tager posten som næstformand.  
Katja: Man vil som medlem i bargruppen kunne blive oplært 
undervejs og senere tiltræde som næstformand. Men det må også 
være intimiderende at være alene med det ansvar. Det kunne også 
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gå hen og blive et problem, hvis det endte med at være et helt ungt 
og uerfarent menneske, der sad med alt det ansvar alene. 
Robin: Vi har en masse bartendere uden nogen form for erfaring, 
og jeg vil ikke kræve at nogen af dem sætter sig på den post med 
mig, hvis de ikke føler sig klar til det. 
Katja: Det er sværere at lave vedtægterne om på sigt, hvis vi senere 
vil have indført, at der skal være to bestyrere. Det er altid lettere at 
lempe reglerne end at gøre dem strengere.  
Casper: I sidste ende er det bargruppen, der driver baren. Det er 
aldrig en enkelt person, der skal tage beslutningerne. Bestyreren 
kan altid sparre med gruppen, og hvis bargruppe medlemmerne er 
uenige med bestyreren, har de også direkte indflydelse på, 
hvordan baren drives. Der skal bare være en tillidsvalgt, når de har 
med penge at gøre.   
Phillip: Indtil der findes en næstformand, kunne bestyrelsen lave 
et parløb med Robin om at få Hønen op at køre, indtil man kan 
overlade ansvaret til bargruppen fuldt ud. 
Katja: Afdelingsbestyrelsen har selv rigtig mange opgaver, og jeg 
tænker ikke, at nogen sidder i bestyrelsen med en forventning om, 
at de skal lave bargruppens arbejde, for så ville de bare melde sig 
ind i bargruppen.  
Casper: Der foregår allerede et vist parløb med bestyrelsen, fordi 
Robin er bestyrer af Hønen og medlem af bestyrelsen. Han har 
bedt om hjælp til fx at få lavet vedtægterne, og han henvender sig 
relativt meget til os. Der er også allerede indlagt nogle 
kontrolinstanser, hvor Hønen skal snakke med enten bestyrelsen 
eller kontorudvalget for at tage beslutninger.  
Casper: Har I en næstformands kandidat? 
Cecilie: Mig, men jeg har ikke påtaget mig posten endnu.  
Casper: Bargruppen har møde en gang om ugen, hvilket er 
hyppigere end nogen anden gruppe herude, og beslutninger bliver 
taget med simpelt flertal. Jeg tror, at de er klar til at være 
selvkørende. 
Katja: Jeg går med livrem og seler i mange tilfælde, og det kunne 
jeg også godt tænke mig at gøre med Hønen. De er ikke ligesom 
vores andre grupper, fordi de skal køres som en virksomhed. 
Derfor vil jeg gerne sikre mig, at der altid er to bestyrer til at tjekke 
op på hinanden, hvis muligt.  

Ændringsforslag 1 (Katja): Kap. 1, §2, stk. 5 ændres til: Der skal 
være 2 bevillingshavere. Afdelingsbestyrelsen kan give 
dispensation til, at der kun er 1 bevillingshaver i en periode på 6 
måneder. 
 
Joakim: Kan man risikere, at bestyrelsen kan finde på ikke at give 
dispensationen, og så er Hønen nødt til at lukke? 
Katja: Det er selvfølgelig en mulighed, men bestyrelsen vil jo gerne 
have, at Hønen er oppe og køre.  
Casper: Bestyrelsens afgørelse kan også altid ankes på et 
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fællesmøde.  

Afstemning om Hønegruppens vedtægter med 
ændringsforslag 1: 
For: 3, Imod: 5, Blank: 4 
Ikke godkendt. 

Afstemning om Hønengruppens vedtægter som indsendt: 

For: 6, Imod: 2, Blank: 4 

Casper: Vi har nu et definitionsproblem omkring simpelt flertal. 
Det skal skrives ind i beboerforeningens vedtægter, hvilken type 
flertal, beslutninger tages med.  

Ændringsforslag 2 (Casper): Der laves korrekte stk. forhold, så 
tallene er numerisk korrekte.  

Afstemning om Hønegruppens vedtægter med 
ændringsforslag 2: 

For: 8, Imod: 2, Blank: 2 

Godkendt. 

b. Nye vedtægter for Gamer-gruppen (Bilag 2) 

Frederik: Der er rigtig mange paragraffer, der ikke har nogen Stk. 
1. 

Michelle: (§10, stk. 1) Hvor går grænsen for, hvornår man er 
erstatningspligtig? Der kan ske meget med elektronisk tilbehør.    
Casper: Det gælder ikke slid på tingene, men hvis man fx banker i 
tastaturet af frustration eller på anden måde forårsager 
funktionsopgør af tingene. 

Jens: Hvad menes der med, at man ikke må være synligt beruset? 
Casper: Man må gerne komme, hvis man fx har drukket to øl. Du 
må bare ikke indtage alkohol, mens du er der. 

Phillip: (§5, stk. 5) Hvad indebærer karantæne fra gruppen? 
Casper: At nøglekortets adgang lukkes, så man ikke har uhindret 
adgang til lokalet. 
Katja: Det er ikke sådan, jeg forstår karantæne. Jeg forstår det som, 
at man slet ikke må komme i lokalet. 
Phillip: Det kan ændres til, at der lukkes for adgangen til lokalet. 

Katja: (§6) Det er ikke normalt at have en cafégruppe inden for 
gamergruppen. Det kunne godt formuleres anderledes.  
Marcus: Jeg synes også cafégruppen lyder som nogen der mødes og 
hygger sammen. Det kunne skabe forvirring.  
Casper: Cafégruppen udgøres af nøgle- og kontaktpersonerne. 
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Cafégruppen fremgår ingen steder uden for gamergruppens 
vedtægter, det er bare en betegnelse for en kreds af mennesker 
inden for gruppen, hvilket også er defineret i vedtægterne. Jeg kan 
ikke forstå, hvordan det kan skabe forvirring.  
Cecilie: Man kunne kalde det caféansvarlige i stedet for 
cafégruppen for at mindske forvirringen. 
Michelle: Vi sidder en god håndfuld til mødet her, som ville blive 
forvirrede, så vi må sikre, at alle nemt kan forstå vedtægterne. 
Jens: Hvis der er nogen tvivl om, hvordan vedtægterne skal tolkes, 
så er det en god idé at ændre det. 

Ændringsforslag 1:  
- Stk. forholdende ændres, så de er numerisk korrekte. 
- §5, stk. 6 (efter ændringen) ændres til: Ved udeblivelse fra 2 på 
hinanden følgende møder, uden at melde afbud, inddrages 
adgangen til lokalet, indtil man igen møder op.  
- ’Cafégruppen’ skiftes ud med ’de caféansvarlige’. 

Afstemning om Gamer-gruppens vedtægter med 
ændringsforslag 1: 

For: 11, Imod: 0, Blank: 1 

Godkendt. 

9) Beslutningsforslag 

a. Kontorudvalget: Afgørelse vedr. beboerforeningens regnskaber i 
perioden 2014 t.o.m. 2020 

Beboerforeningen Morbærhaven har siden 2014 ikke kunne 
fremlægge et revideret regnskab for fællesmødet som det er 
foreskrevet i foreningens vedtægter. Skiftende afdelingsbestyrelser 
har til trods for samarbejde med forskellige kasserere, kontorudvalg 
og eksterne bogholdere ikke formået at få genskabt regnskaberne i 
perioden. Det siddende kontorudvalg under den nuværende 
afdelingsbestyrelse har siden december arbejdet på at få dannet et 
fuldt overblik over forholdene for at kunne igangsætte en 
rekonstruktion af regnskaberne så det ville være os muligt at 
fremlægge et retvisende og revideret regnskab for 2021 til 
fællesmødet i april som foreningens vedtægter foreskriver det.  

Under arbejdet med regnskaberne og efter konsultation fra ekstern 
og uvildig bogholder Malik Cevher, samt advokat Jens Hessel fra Ret 
& Råd Bredgade er vi blevet anbefalet, at vi nøjes med at udarbejde 
regnskab for 2021 og frem.  

Fællesmødet skal derfor beslutte om det ønsker at overgive opgaven 
med rekonstruktion af regnskaberne fra perioden 2014-2020 til en 
ekstern partner og i så fald nedsætte et udvalg udenfor bestyrelsen 
til at forestå dette arbejde, eller om man ønsker at ”afskrive” 
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regnskaberne i perioden fra 2014 – 2020.  

Kontorudvalget og dennes regnskabskonsulent estimerer at et 
sådant arbejde vil koste op mod 75-100.000 kr. Samtidig er det 
overvejende sandsynligt, at man ikke vil kunne indhente et 
modsvarende beløb fra personer der eventuelt måtte have beriget sig 
uretmæssigt på beboerforeningens vegne.  

Det er vores regnskabskonsulents vurdering at beboerforeningen i 
bedste fald står til at vinde indsigt i årsagerne til hullerne i 
regnskaberne, uden at have udsigt til at kunne indhente tabet eller 
nogen betydelig andel af den ekstra udgift der vil være ved at 
rekonstruere regnskaberne. Pengene der ville skulle gå til at afklare 
regnskabsrodet vil gå fra det budget gruppernes rammebevillinger 
er sat ud fra og vil derfor betyde at foreningens grupper vil have et 
betydeligt indskrænket økonomisk råderum i tiden fremover. Denne 
anbefaling bakkes op af advokat Jens Hessel. Vi er som 
beboerforeningen ikke lovmæssigt forpligtet til at aflægge 
reviderede regnskaber udover vores egne interne vedtægter. 

Kontorudvalget er i samarbejde med afdelingsbestyrelsen i gang 
med at tilrettelægge nye procedure for foreningens økonomi og 
regnskab. Disse vil sikre os mod lignende situationer i fremtiden. 
Som en del af disse procedure kan nævnes samarbejde med en ny, 
ekstern og uvildig bogholdervirksomhed uden tilknytning til 
Morbærhaven, automatiserede processer for bogføring, ændrede 
udlægsprocedure ifm. indkøb til udvalg og grupper, samt en 
omfattende kursusplan for medlemmer af afdelingsbestyrelsen og 
kontorudvalg, med forventet deltagelse. Der vil fremover være en 
række årlige kurser for afdelingsbestyrelsens og kontorudvalgets 
medlemmer med fokus på bestyrelsesansvar, boligjura, opgaver, 
rettigheder og pligter i en boligorganisation, kommunikation og 
konflikthåndtering, budgettering, bogføring mv.  

Vores håb er at disse tiltag, udover at kunne sikre beboerforeningen 
mod fremtidigt rod i regnskaberne, er at det vil lede til en mere 
professionel og effektiv afdelingsbestyrelse der på en mere 
kompetent vis kan varetage vores primære opgave; at varetage 
beboernes interesser i boligselskabet og drive en sund og udviklende 
boligafdeling. Ydermere håber vi at denne nye, mere fokuserede og 
professionelle kurs kan tiltrække interesserede beboere til at deltage 
i såvel afdelingsbestyrelsen som beboerdemokratiets øvrige 
instanser. 

Cecilie: Er der nogen konsekvenser ved at stryge regnskaberne? 
Casper: Nej, ikke rent juridisk. Vi kan bare ikke placere et ansvar 
hos nogen for de penge, der mangler. På baggrund af 
beboerforeningens historik, så har vi meget dårlige muligheder for 
at inddrage penge fra folk, der har brugt dem uretmæssigt. 
Katja: Hvis vi smider alle de penge efter regnskaberne, så gør vi det 
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kun for at få at vide, hvem der har brugt penge, de ikke havde lov 
til, men vi kommer ikke til at få de penge igen. Vi ved, at der er små 
uoverensstemmelser i regnskaberne, men det er ikke noget, der 
nærmer sig de ca. 100.000 kr., som det ville koste at få lavet 
regnskaberne.  

Afstemning om at beboerforeningen ser bort fra 
regnskaberne fra 2014-2020 og dermed ser bort fra kravet 
om at få regnskaberne revideret for i stedet at starte forfra 
med regnskaberne fra 2021: 

For: 10, Imod: 0, Blank: 2 

Godkendt.  

b. Kontorudvalget: Tegning af aftale med Pleo 

Pleo er en centraliseret udgiftsløsning, der gør det muligt for 
grupper og udvalg under beboerforeningen at indkøbe de ting, der er 
brug for til deres aktiviteter og arbejde, samtidig med at 
kontorudvalget kan bevare fuld kontrol og overblik over alle 
udgifter. Pleo formår desuden at eliminere en lang række manuelle 
opgaver ifm. udgiftsrapportering samtidig med at det simplificerer 
bogføring og administrative opgaver.  

Pleo repræsenterer en nem og overskuelig løsning for både beboere 
og kontorudvalg. Slut med at beboere skal afholde store udlæg af 
egen lomme. Slut med papirkvitteringer der forsvinder. Slut med 
uoverskueligt og analogt bilagsrod. 

Pleo løsningen vil koste os 1.800 kr/md. Den udgift mener 
kontorudvalget er penge givet godt ud da vi i sidste ende vil spare 
penge på vores bogholderi og mindske risiko for svindel og 
manglende bilag. Der findes pt. ikke lignende udbydere på det 
danske marked. 

Katja: Grupperne vil kunne få udleveret kort, som vi sætter penge 
ind på, så folk ikke skal lave udlæg selv. Man kan også anmode om 
penge, hvis en gruppe har haft udlæg. Man tager bare et billede af 
kvitteringen, og så bliver der ført regnskab automatisk. Vi har en 
prøveperiode på Pleo nu, og vi kan afslutte det gratis i slutningen 
af februar. Vi skal beslutte os for, om vi vil fortsætte med denne 
løsning. Vi forestiller os, at man sender en mail til kontorudvalget, 
hvis man vil have penge sat ind på kortet, og ellers vil der kun 
være 500 kr. på kortet. Man kan altid bede om flere penge, men der 
skal selvfølgelig være råd til det i gruppernes budget.  
Jens: Pengene for denne løsning er godt givet ud, da det forhindrer 
svindel og mistede bilag, hvilket er årsagen til det rod, vi har nu 
med regnskaberne. 
Joakim: Hvis man fx skal købe sushi til et arrangement eller 
gruppemøde, så kommer det hurtigt op på over 500 kr.  
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Katja: Man kan skrive til kontorudvalget i forbindelse med et 
specifikt arrangement, hvis man har brug for flere penge. I kan 
også stadig vælge at lægge ud selv og sende kvitteringen bagefter, 
det er bare så I har en mulighed for at få en forhåndsgodkendelse.  
Casper: Det koster 1800 kr. om måneden at have 20 kort, som vi 
kan give ud.  
Maja: Hvad hvis man ikke får taget et billede af kvitteringen, og 
man mister den? 
Katja: Man kan prøve at bruge Storebox. Man skal dog først have 
givet Storebox lov til at have adgang til alle ens indkøb og 
kvitteringer. Hvis Storebox er aktiveret, bliver kvitteringerne 
håndteret af dem, og de bliver overført direkte fra butikkernes 
computere.  
Michelle: Grupperne kommer ikke til at have det fysiske kort hele 
tiden, man skal hente det hos kontorudvalget.  
Katja: Det virtuelle kort kunne kobles på kontaktpersonen for 
gruppen, så man ikke skal spørge om lov hver gang, man skal købe 
noget småt. For meget aktive grupper giver det også mening at 
have et fysisk kort, men man skal også være opmærksom på, at 
man så risikerer at hæfte for pengene, hvis man ikke kan 
dokumentere for brugen af dem.  
Casper: Der skal være to til at skrive under på, at kontaktpersonen 
får udleveret kortet.  

Afstemning om tegning af aftale med Pleo med en udgift på 
1800 kr. om måneden: 

Enstemmigt vedtaget.  

10) Bevillinger 

a. Bladgruppen søger om en bevilling på 23.750 kr. til afholdelse af et 
2 dages kursus i InDesign for bladgruppens medlemmer (Bilag 3) 

Casper: Vi er overgået til en ny produktionsgang, som involverer 
programmer, der er beregnet til at lave magasiner. Der er et 
efterslæb rent kompetencemæssigt blandt både redaktøren og 
medlemmerne. For at kunne producere et bedre blad vil vi gerne 
komme på det her kompetenceudviklende kursus, hvor en person 
kommer ud og underviser os i at bruge programmerne og have et 
optimalt workflow. Vi vil blive undervist i både tekstbehandling og 
layout. Tilbuddet er eks. moms, så derfor søger vi om 23.750 kr. Vi 
søger fra FM-puljen, der pt. ligger på 76.000 kr. 
Marcus: Hvis I deltager flere end 5 personer, er det så samme pris? 
Casper: Nej, prisen er kun for de 5, der har sagt, at de gerne vil 
deltage. 
Michelle: Vil I mene, at det vil gøre jer i stand til at lære videre til 
nye medlemmer? 
Casper: Ja, det vil hæve kompetenceniveauet bredt. Lige nu sidder 
vi ofte til kl. 2 om natten på vores arbejdsdage, fordi vi skal finde 
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ud af, hvordan man gør forskellige ting. Vi har lige nu også et 
abonnement på Skillshare, som er en videoplatform, hvor vi også 
kan lære mere. Men det er meget nemmere at lære, når man har 
nogen ved siden af til at oplære en.  
Adobe-kurser er altid meget dyre. Vi har også undersøgt andre 
tilbud, men vi har allerede fået slået noget af prisen, fordi de tror 
på, at vi kommer til at blive fast kunde hos dem, hvilket vi nok også 
gør i forbindelse med andre kurser. 
Katja: Vi plejer ikke at tømme FM-puljen på års basis. 

Jens: Gruppeudvalget vil gerne have, at de forskellige grupper 
begynder at lave guides til, hvordan man bruger grupperne, så 
andre kan overtage dem senere. 

Afstemning om at give bladgruppen en bevilling på 23.750 kr. 
til dette kursus: 

Enstemmigt vedtaget.  

11) Besættelse af tillidsposter 

a. 3 medlemmer af afdelingsbestyrelsen 

Katja: Vi har nu 4 pladser ledige. Det er som sagt et godt tidspunkt 
at melde sig ind, fordi vi snart tager på kursus. Vi hører rigtig gerne 
fra jer.  
Casper: Vi har også to ledige lønnede stillinger som 
rengøringsassistent og sekretær.  
Som medlem i bestyrelsen skal man forvente at bruge min. 10 
timer om måneden, hvilket går til de to månedlige møder og lidt 
forberedelse. Det er nok nærmere 15 timers arbejde om måneden 
for de fleste medlemmer.  
Katja: Man kan godt skrue ned i nogle perioder i forbindelse med 
studiet.  
Jens: Det er helt op til hver enkelt, hvor meget tid og energi, de vil 
bruge, men vi kunne virkelig godt bruge nogle flere hænder. Så 
spred budskabet i grupperne.  
Casper: Der kommer snart en video, der forklarer hvad 
bestyrelsesarbejdet går ud på.  

Robin: Skal det stå i referatet, at jeg er bestyrer for Hønen?  
Robin går fra blot at være kontaktperson for bargruppen til at 
være bestyrer for Den Våde Høne.  

12) Eventuelt 

Phillip: Fællesmøderne kunne godt blive transmitteret, så folk kan se med 
derhjemme fra for at få mobiliseret flere beboere. 

Casper: Jeg vil informere om, at der på generalforsamlingen blev lavet en 
fejl i forhold til Phillips forslag om udstykning af haverne. Vores advokat 
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havde tolket teksten forkert, så forslaget fortjener at blive stemt om på et 
fællesmøde.  
Katja: Vi har tænkt os at tage punktet op igen, da vi jo har afvist det på 
forkert grundlag. Jeg tror dog personligt ikke, at det vil fungere i praksis, 
selvom det er en god idé i teorien.   

13) Evaluering 

Jens: Det er fedt, at det er de samme, der møder op igen og igen, men vær 
søde at udbrede budskabet om fællesmøderne til de andre beboere.  
Katja: Vi vil meget gerne vide, hvad vi mangler for, at folk gider at dukke 
op. Vi vil rigtig gerne se flere beboere heroppe, så spørg jeres venner 
herude, hvad der skal til for at lokke dem med.  

Deadline for punkter til næste fællesmøde er 26. marts kl. 13. Punkter sendes til 
fm@aub.dk eller afleveres i beboerkontorets postkasse uden på center 1. 
Hvis du vil have hjælp til at formulere et forslag er du velkommen til at skrive til 
afdelingsbestyrelsen: fm@aub.dk - men gør det i god tid inden ovennævnte frist. 

mailto:fm@aub.dk
mailto:fm@aub.dk
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Bilag 1 – Vedtægter for Hønegruppen 

Kapitel 1 – Generelt 

§1 I AUB etableres i Center 1 (Morbærhaven 85, 1. sal) Beboerværtshuset Den Våde Høne. 

Stk. 2 Formålet med Beboerværtshuset Den Våde Høne, er at styrke sammenholdet, det 

sociale liv samt kulturelle oplevelser, hos beboerne og grupperne i Morbærhaven. 

§2 Bargruppen – i det følgende BG - driver Beboerværtshuset Den Våde Høne på vegne af 

Beboerforeningen Morbærhaven – i det følgende BF. 

Stk. 2 BG udgøres af bevillingshaverne og et af BG fastsat antal medlemmer som alle skal 

være fyldt 18 år. Foruden bevillingshaverne skal mindst et medlem opfylde betingelserne for 

at drive værtshus, dvs. være fyldt 21 år eller, hvis ansøgeren har afsluttet en uddannelse 

inden for hotel- og restaurationsfaget, 18 år. 

Stk. 3 Beboerforeningens generalforsamling vælger mindst en, højst to, bevillingshavere der 

fungerer som bestyrer og næstformand for baren. Valgperioden er 1 år. 

Stk. 4 Kandidater til bevillingshaver udpeges af bargruppen jf. §21 stk. 2 

Stk. 4 I tilfælde af, at én af bevillingsindehaverne fratræder midt i en valgperiode, vælger BFs 

fællesmøde en ny bevillingshaver til resten af perioden. Såfremt der ikke er mindst en 

bevillingshaver indstilles barens aktiviteter indtil en sådan kan vælges. 

Stk. 5 Det bør tilstræbes, at der til enhver tid  er to bevillingshavere.  

Stk. 6 Banken vil ved bestyrerskifte eller ændring i konstituering af BFs kontorudvalg 

modtage referat fra BFs fællesmøde/generalforsamling.  

§3 Kun beboere i Morbærhaven med beboerkort, eller personer med tilknytning til AUB, kan 

være medlem af Bargruppen. 

§4 Beboerværtshuset Den Våde Høne tegnes økonomisk til enhver tid af den valgte bestyrer 

og næstformand i forening med det siddende kontorudvalg for BF. Disse har ret til på 

foreningens vegne at disponere over Beboerværtshuset Den Våde Hønes konti i 

pengeinstitutter, såfremt et minimum af to medlemmer af kontorudvalget godkender 

betalingerne, herunder udbetalinger via netbank.  

Stk. 2 Regnskabet føres af den af BF ansatte eksterne bogholder i henhold til gældende 

relevante lovbestemmelser.  

Stk. 3 Bogholder forelægger senest 2 måneder efter regnskabsårets udløb den 31. december 

et revideret årsregnskab. Revision af regnskaberne skal foretages af en uafhængig og uden 

for Morbærhaven boende revisor. Bestyreren, næstformanden og kontorudvalget kan af BFs 

fællesmøde eller generalforsamling få fuldmagt til i enighed at ansætte en sådan.  

Stk. 4 Regnskabet skal udsendes sammen med mødeindkaldelse til BFs fællesmøde i april, 

der skal godkende regnskabet.  

Stk. 5 Bogholderen skal forelægge halvårsbalance i beboerbladet Det Sædvanlige Fis. 
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§5 Beboerværtshuset Den Våde Høne under Beboerforeningen Morbærhaven kører med 

egen økonomi, det vil sige, at det selv skal betale for vareindkøb, driftomkostninger, 

nyanskaffelser, arrangementer mv. Den Våde Høne må ikke udbetale overskud og skal ikke 

drives med henblik på at give overskud, dog skal der stå et vist beløb til dækning af 

driftsomkostninger og uforudsete udgifter.  

Stk. 2 Den Våde Høne kan under særlige omstændigheder ansøge om driftstilskud hos 

Beboerforeningen Morbærhaven. Ansøgning om driftstilskud skal ansøges som 

rammebevilling på beboerforeningens generalforsamling.  

Stk. 3 Den Våde Høne skal på BFs fællesmøde i oktober fremlægge budget for det 

kommende år til godkendelse. 

Stk. 4 I tilfælde af lukning overtager beboerforeningen såvel eventuelt overskud som 

eventuel gæld.  

§6 Løn og timetal til de enkelte gruppemedlemmer fastsættes af BG og godkendes på BFs 

fællesmøde. Denne løn betales af Den Våde Hønes indtægter.  

§7 BG forestår den daglige drift af Den Våde Høne i overensstemmelse med gældende 

lovbestemmelser mv. og hermed forenelige anvisninger, som måtte blive givet af BFs 

fællesmøde. Kontorudvalget kan, hvis der er mistanke om vedtægtsstridige eller kriminelle 

handlinger, gøre indsigelser. 

§8 Bevillingshaverne skal varetage de samme arbejdsopgaver som de øvrige medlemmer.  

§9 Gruppemøder afholdes ugentligt. Mødested- og tid annonceres i beboerbladet Det 

Sædvanlige Fis. 

§10 Gruppemødets beslutninger træffes ved simpelt flertal blandt de fremmødte 

stemmeberettigede. 

Kapitel 2 – Medlemmer af gruppen 

§11 Gruppen holder ugentligt gruppemøde. Medlemmer af Beboerforeningen Morbærhaven 

har adgang til møderne. 

Stk. 2 Gruppen fastsætter dagsorden for møderne senest 1 dag før mødet. 

Stk. 3 Dagsorden udsendes senest 24 timer inden mødet. 

Stk. 4 Gruppen kan beslutte at personsager, drøftes for lukkede døre. 

§12 Ønsker en person at melde sig ind i gruppen, skal denne deltage på et offentliggjort 

møde. 

§13 Et medlem af gruppen optages i en prøveperiode på 3 måneder. Når denne 

prøveperiode er overstået, beslutter bestyreren og næstformanden om medlemmet skal 

fortsætte i gruppen. 

Stk. 2 Senest 14 dage efter prøveperiodens start, skal et prøvemedlem fremvise straffeattest 

til den ansvarlige bestyrer. 
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§14 Alle medlemmer deltager aktivt i barens driftsopgaver, herunder vagter, indkøb, 

administrative opgaver mv. 

Stk. 2 Et aktivt medlem defineres ved at opfylde et aktivitetskrav, fastsat af bestyreren og 

næstformanden på et offentliggjort gruppemøde. Såfremt at man som medlem ikke opfylder 

aktivitetskravet indenfor en given tidsramme bestemt af bestyreren og næstformanden, vil 

medlemmet øjeblikkeligt blive suspenderet fra gruppen. Det tidligere medlem kan dog på 

lige fod med andre senere søge om genoptagelse i gruppen, dog med fornyet prøveperiode. 

Stk. 3 Ændringer af aktivitetskravet skal varsles en måned inden ikrafttrædelse. 

§15 Såfremt en gæst i Bargruppens lokaler ønsker at klage over gruppen og/eller et af dens 

medlemmer, skal sagen tages op med bestyreren og næstformanden. Opnås der her ikke 

enighed, skal sagen behandles af Afdelingsbestyrelsen i Beboerforeningen Morbærhaven. 

§16 Ethvert medlem kan stille mistillid til et af gruppens medlemmer. Dette skal fremgå som 

et punkt på dagsorden til et offentliggjort gruppemøde. 

Stk. 2 hvis 2/3 af hele gruppen stemmer for, medfører dette øjeblikkelig ekskludering fra 

Bargruppen. 

Stk. 3 et medlem kan anke ekskluderingen til Afdelingsbestyrelsen.  

Stk. 4 Afdelingensbestyrelsens afgørelse kan ankes til endelig afgørelse på BFs fællesmøde. 

§17 Bestyreren kan ekskludere et medlem af Bargruppen med øjeblikkelig virkning, hvis 

denne med forsæt eller ved grov uagtsomhed overtræder loven eller de deraf følgende 

bestemmelser, hvis denne gør sig skyldig i grov eller ofte gentagen forsømmelse eller hvis 

mindst 2/3 af gruppens medlemmer ønsker dette. Såfremt vedkommende ønsker det, kan 

sagen ankes på førstkommende Afdelingsbestyrelsesmøde. Afdelingensbestyrelsens 

afgørelse kan ankes til endelig afgørelse på BFs fællesmøde. 

Stk. 2 Hvis et medlem af Bargruppen udebliver uden afbud fra tre på hinanden følgende 

møder, kan dette medlem ekskluderes af gruppen. 

Stk. 3 Kontaktpersonerne kan ekskludere et medlem af Bargruppens vagtrotation, hvis dette 

skønnes nødvendigt. Der skal dog begrundes skriftligt og med rimelig grund. 

§18 Udmeldelse sker på Bargruppens gruppemøder eller ved personlig kontakt til 

bestyrerne. 

Kapitel 3 – Bevillingshaver 

§19 Den Våde Hønes bestyrer vælges jf. §2 stk. 3.  

§20 Bargruppen drives af min. 1 bestyrer 

Stk.2 Bestyreren og næstformanden kan, hvis dette skønnes nødvendigt, holde særskilte 

møder. 

Stk.3 Disse møder vil være åbne for alle medlemmer af gruppen. 

§21 Bestyrerne skal være fyldt 21 år, eller, hvis ansøgeren har afsluttet en uddannelse inden 

for hotel- og restaurationsfaget, 18 år. 
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Stk. 2 Kandidater til bestyrer- og næstformandsposterne vælges af bargruppen. 

Stk. 3 For kandidater til ovennævnte poster gælder det, at 

de skal være aktive medlemmer af gruppen. 

de skal have overstået den i §13 omtalte prøveperiode. 

§22 Ved fratrædelse skal den tidligere bestyrer oplære den nyvalgte i en periode på 30 dage 

fra dennes tiltrædelse. 

§23 Bestyrerne har til opgave at varetage følgende områder/opgaver: 

Bevillingen 

Økonomi 

Indkøb 

Dataansvar 

Vedligeholdelse af lokaler/inventar 

Kulturelle arrangementer 

Kapitel 4 – Drift 

§24 I prisfastsættelser skal Bargruppen, bestyreren og næstformanden, arbejde for at 

ramme et studievenligt niveau. 

§25 Gruppens medlemmer sørger på skift for åbning/lukning af baren samt at 

restaurationslovens bestemmelser bliver overholdt. 

§26 Gruppens medlemmer, som er på vagt, fører kontrol med indgangen i henhold til 

kapitlet “Åbningstider og adgangsbetingelser”. 

§27 Gruppens medlemmer, som er på vagt, forestår udsalget. 

§28 Nærmere regler for de under “Drift” omhandlede punkter fastsættes af bestyrerne. 

Kapitel 5 – Åbningstider og adgangsbetingelser 

§29 Gruppens medlemmer fastsætter indgangsproceduren, jvf. nedenstående. 

§30 Der er kun adgang for beboere med beboerkort og for disses personlige gæster, når de 

er i følgeskab. Gæster skal forevise gyldig legitimation. 

Stk. 2 Indehaveren af beboerkortet er ansvarlig for sine gæsters opførsel. 

Stk. 3 Bargruppen og Afdelingsbestyrelsen fastsætter antallet af gæster, som hver beboer 

med gyldigt beboerkort kan medbringe. Der vil i særlige tilfælde kunne dispenseres for det 

fastsatte antal. 

Stk. 4 Ved kulturelle arrangementer kan der dog være åben adgang, ved godkendelse fra 

Afdelingsbestyrelsen. 
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§31 Vagterne har ret og pligt til at reagere over for personer, som ved medvirken til 

overtrædelse af restaurationslovens § 29 stk. 1 og § 32 stk. 2 eller anden overtrædelse der 

kan påføre bevillingshaveren og vagter strafansvar, og nægte dem adgang. 

Stk. 2 Ved brud på ovenstående skal den ansvarlige bestyrer informeres på skrift. 

Kapitel 6 – Karantæne 

§32 Overtrædelser af Bargruppens regler sanktioneres og kan i grovere tilfælde anmeldes til 

politiet. 

Stk. 2 Bestyreren og næstformanden har til opgave at indsamle vidneudsagn m.m. til 

overdragelse til behandling hos AB 

Stk. 3 AB udsteder midlertidig karantæne indtil sagen er færdigbehandlet. 

Stk. 4 Vagterne vil være bekendt med navn, fødselsdag og evt. adresse, samt tid for 

karantænen. Ingen anden oplysning vil vagterne være bekendt med. 

§33 Ved udstedelse af karantæne underrettes den registrerede skriftligt herom. 

Kapitel 7 – Ændring af vedtægter 

§34 Vedtægterne vil kunne ændres på Beboerforeningen Morbærhavens Fællesmøder eller 
Generalforsamling. 
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Bilag 2 – Vedtægter for Gamer-gruppen 

Senest revideret og vedtaget på gruppemøde søndag den 21. november 2021. 
Afventer endelig vedtagelse på næste kommende fællesmøde.  

Gruppen generelt:  

§1 Gruppens navn er ”Morbærhavens Gamer-gruppe.”  

§2 Gruppen er for beboere i Morbærhaven.  
Stk. 1 Gruppens formål er at drive en gaming café til beboerne i Morbærhaven, samt 
at planlægge og udføre gaming arrangementer for gruppens medlemmer og havens 
øvrige beboere. Alle gruppens aktiviteter er gratis for beboere i Morbærhaven med 
gyldigt beboerkort.  

§3 Der afholdes et månedligt møde, hvor der skrives referat. Mødedatoer 
offentliggøres i beboerbladet Det Sædvanlige Fis.  

Medlemskab:  

§4 For at blive medlem af gruppen skal man møde op til et af gruppens officielle 
møder.  
Stk. 1 Der kan vælges ny(e) kontaktperson(er) ved et møde afholdt internt i gruppen. 
Såfremt gruppen står uden kontakt/nøgleperson, kan der vælges en ny på et 
afdelingsbestyrelsesmøde, fællesmøde eller generalforsamling.  
Stk. 2 Gruppen kan maksimalt have to samtidige kontaktpersoner.  

Nøglepersoner:  

§5 For at opnå nøgleadgang, skal en beboer møde op til tre efter hinanden følgende 
møder og vælges som nøgleperson.  
Stk. 1 Der kan gives dispensation til kravet om, at de tre møder skal være efter 
hinanden følgende gennem skriftlig afbud med begrundelse til kontaktpersonerne 
forud for møderne.  
Stk. 2 Nøglepersoner skal opfylde et aktivitetskrav for at bibeholde nøgleadgang, ved 
at påtage sig min. 2 café vagter pr. måned, medmindre et medlem har orlov.  
Stk. 3 Nøglepersoner skal have læst gruppens vedtægter og være indforstået med at 
varetage og overholde disse.  
Stk. 4 Nøglepersoner skal have gennemført en introduktion til lokalets faciliteter og 
have gennemført en prøvevagt med en eksisterende nøgle- eller kontaktperson.  
Stk. 5 Udeblivelse fra 2 på hinanden følgende møder, uden at melde afbud, indføres 
karantæne indtil man igen møder op.  
Stk. 6 Udviser en nøgleperson vigende adfærd i forhold til gamer-gruppens generelle 
interesser, forsømmer sig over for gruppens arbejde eller vedtægter, kan gruppen 
ved afstemning inddrage personens nøgleadgang.  

Gaming caféen:  

§6 Cafégruppen står for den daglige drift af Gamer-gruppens gaming café.  
Stk. 1 Cafégruppen udgøres af nøgle- og kontaktpersonerne  
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Stk. 2 Gaming caféens åbningstider - og herunder vagternes tidspunkter og varighed 
- fastsættes af cafégruppen.  
Stk. 3 Cafégruppen udarbejder en plan for arbejdsgangen ifm. caféens åbningsdage. 
Herunder åbne- og lukkerutiner, samt rengøringsplan mm.  

§7 Medlemmer kan medbringe op til tre gæster, som ikke bor i Morbærhaven.  
Stk 2. Et medlem, der medbringer gæster, er til enhver tid ansvarlig for, at disse 
opfører sig efter vedtægterne og husordenen.  
Stk 3. Når lokalet benyttes, skal der altid være et aktivt medlem af cafégruppen til 
stede.  
Stk 4. Morbærhavens beboere har fortrinsret.  

Regler for brug af lokalet:  

§8 Gruppens fælles ejendom må ikke fjernes fra lokalet. Ved tilfælde af officielle 
begivenheder må gruppens kontaktpersoner dog flytte på gruppens fælles ejendom 
fra gruppelokalet.  
Stk. 2 Lokalet skal altid forlades i samme stand som man fandt det, eller bedre. 
Ethvert medlem er ansvarlig for at rydde op efter sig selv - og sine eventuelt 
medbragte gæster.  
Stk. 3 Der skal være en god omgangstone.  
Stk. 4 Man må ikke være synligt beruset af alkohol.  
Stk. 5 Der må ikke indtages euforiserende stoffer.  
Stk. 6 Man må ikke være påvirket af euforiserende stoffer.  
Stk. 7 En kontaktperson kan til enhver tid, ved overtrædelse af §4 Stk. 1 til 6, bede 
regelbryderen om at pakke sammen og forlade lokalet.  

Regler for deltagelse i officielle begivenheder:  

§9 Der må ikke indtages euforiserende stoffer.  
Stk. 2 Man må ikke være påvirket af euforiserende stoffer.  
Stk. 3 Der må ikke indtages alkoholiske drikke.  
Stk. 4 Man må ikke være påvirket af alkohol.  
Stk. 5 Gruppens fælles ejendom må ikke fjernes fra det lokale hvor begivenheden 
bliver afholdt.  
Stk. 6 En kontaktperson kan til enhver tid, ved overtrædelse af §5 Stk. 1 til 5, bede 
regelbryderen om at pakke sammen og forlade begivenheden, og det lokale hvor 
begivenheden afholdes.  

Udstyr:  

§10 Det er ikke tilladt at låne gruppens udstyr.  
Stk. 1 Brug af gruppens udstyr sker på det enkelte medlems ansvar. Medlemmet er 
erstatningspligtigt i tilfælde af beskadigelse.  
Stk. 2 Beskadiget eller ødelagt udstyr skal straks meldes til den tilstedeværende 
nøgle- eller kontaktperson.  

§11 Ved overtrædelse af vedtægterne eller gruppens ordensregler, ved tyveri eller 
ved hærværk, må gruppens kontaktpersoner uden varsel, øjeblikkeligt lukke 
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eventuelle gruppe lokale adgange, og ansøge om eventuel ekskludering fra gruppen 
til AB.  

§12 Gruppens ordensregler kan ændres på et officielt møde, såfremt dette varsles 
senest 3 dage i forvejen.  

§13 Ændringer af vedtægterne skal godkendes på et af gruppens officielle møder og 
af det næstkommende fællesmøde 
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Bilag 3 – Bevilling til bladgruppen 

Hej FM,  

Bladgruppen ønsker at ansøge fællesmødet om en bevilling på 23.750 kr. til 
afholdelse af et 2 dages kursus i InDesign for bladgruppens medlemmer.  
Kurset har til hensigt at opkvalificere kompetencerne blandt bladgruppens 
medlemmer til bedre at kunne forestå den bundne opgave med at udgive 
beboerforeningens beboerblad Det Sædvanlige Fis.  

I kursusbeskrivelsen lyder det bl.a. at:  
”I lærer at lave visuelle produkter, der kan styrke virksomhedens (foreningens, red.) 
kommunikation. I vil blandt andet prøve kræfter med design af enkelt- og flersidede 
dokumenter, herunder bannere samt en mindre brochure. 
I vil opbygge et kendskab til programmet og dets vigtigste funktioner gennem 
praktisk erfaring, så I har de bedste forudsætninger for at arbejde videre med grafisk 
design efter kurset.  
Jeres udbytte:  
- Overblik over programmets vigtigste genveje, funktioner og værktøjer  
- Opsætning af dokumenter og indstillinger, herunder enkelt- og flersidede 
publikationer  
- Korrekt import af billeder, tekst samt tekstombrydning  
- Brug af skabeloner og genveje, der letter arbejdsprocessen, eksempelvis 
mastersider  
- Farver og farveforløb samt forskel på CMYK, RGB og pantone  
- Udarbejdelse af forskellige former for grafisk materiale, både til tryk og web  
- Eksportindstillinger til tryk og web, herunder gennemgang af forskellige 
filformater ” 

Vi håber at FM vil finde relevansen og nødvendigheden i at sikre bedre uddannelse 
og kompetence hos bladgruppens medlemmer. 

Nedenunder ses et kursustilbud fra kursusfabrikken.dk.  
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